

P.O. Box: 48577, DUBAI, U.A.E. هاتف. ٦٦ Tel: 04 267 8866, Fax: 04 267 8855 -٤ ٢٦٧ ٨٩٥٥ عاكس: ٥٤ Tel: 04 267 8866, Fax: 04 267 8855 P.O. Box: 457, SHARJAH, U.A.E. ماتش. ٦٦٨٨ ٥٦٥ ٦٠ ماكس: ٦٩٦٩ ٥٦٥ Tel: 06 565 8866, Fax: 06 565 6699

ص.ب: ٤٨٥٧٧، **دبي**، إ.ع م. ص.ب: ٤٥٧**، الشارقة، إ**.ع.م.



Stool Collection

Urinate before collecting the stool so that do not get any urine in the stool sample.

A plastic basin that can be placed under the toilet seat to catch the stool. Either solid or liquid

Stool can be collected in a sterile container.

Do not collect the sample from the toilet bowl.

Do not mix toilet paper, water, or soap with the sample.

E-mail: info@zulekhahospitals.com • Website: www.zulekhahospitals.com

If diarrhea, a large plastic bag taped to the toilet seat may make the collection process easier; the bag is then placed in a plastic container

Samples from babies and young children may be collected from diapers. A clean polyethylene lining for bag can be used (avoid urine contamination).

Sample collection for Stool occult Blood

Do not collect the sample when patient has hemorrhoids or an anal fissure or when there is blood in your urine or any obvious bleeding.

For women, do not collect sample during your menstrual period or during the first three days after the end of your period.

Avoid taking medicine like aspirin and nonsteroidal anti-inflammatory drugs (NSAIDs), such as ibuprofen (Advil, Motrin and others) and naproxen (Aleve, Naprosyn and others), in consultation with physician.

Avoid taking vitamin C.

Do not drink alcohol including wine

جمع عينة البراز

تأكد من ذهابك للمرحاض للتبول قبل جمع عينة البراز، لضمان عدم إختلاط العينة بأي قطرة من البول. يمكن إسخدام غطاء بلاستيك خاص على المرحاض لجمع عينة الخروج سواء كانت العينة صلبة أو سائلة. يجب جمع عينة البراز في وعاء معقم خاص بذلك.

لا تقم بجمع عينة البراز من المرحاض.

تأكد من عدم إختلاط ورق التواليت، أو الماء، أو الصابون مع العينة.

في حالات الإسهال، يمكن الإستعانة بوضع كيس بلاستيكي كبير على المرحاض لتتم جمع العينة.

بالنسبة للأطفال والرضع، يمكن جمع عينات الخروج من الحفاظات. ويمكن إستخدام بطانة خاصنة من البولي إثيلين لجمع العينة بشكل أسهل، (تجنب قدر الإمكان تلوثها بالبول) .

جمع عينة البراز ذات الدم الخفي

لا يجب جمع عينة البراز من المريض في حال لديه بواسير أو شق شرجي أو عندما يكون هناك دم في البول أو أي وجود نزيف واضح.

بالنسبة للنساء ، لا تجمع العينة أثناء فترة الحيض أو خلال الأيام الثلاثة الأولى بعد انتهاء فترة الدورة الشهرية.

تجنب تناول بعض الأدوية كالأسبرين أو الأدوية المضادة للالتهابات (المسكنات)، مثل الايبوبروفين (أدفيل، موترين، وغيرها) أو نابروكسين (أليف، نابروسين وغيرها)، إلا بعد إستشارة الطبيب .

تجنب تناول فيتامين ج قبل جمع العينة.

تجنب شرب المشروبات الكحولية قبل جمع العينة.